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Wypłata wynagrodzenia dla nauczyciela za nauczanie 
indywidualne w domu uczennicy 

 

Opracował: Michał Łyszczarz, prawnik, współautor komentarza do Ustawy o systemie oświaty

 

Jestem dyrektorem zespołu szkół. Od 1 lutego br. (II semestr) zorganizowałam dla uczennicy 
klasy II gimnazjum nauczanie indywidualne na wniosek rodziców i na podstawie orzeczenia 
o potrzebie indywidualnego nauczania z uwagi na stan zdrowia uniemożliwiający 
uczęszczanie do szkoły. Orzeczenie zostało wydane przez zespół orzekający poradni 
psychologiczno-pedagogicznej (z mojego obwodu) 9 grudnia 2016 r. Do szkoły wpłynęło 28 
grudnia 2016 r. Zanim wydałam decyzję w sprawie nauczania indywidualnego i je 
zorganizowałam, zachowałam terminy i procedury wymagane w takim przypadku przez 
organ prowadzący:

 

• 20 stycznia 2017 r. złożyłam aneks do arkusza organizacyjnego na rok szkolny 

2016/2017 z wyszczególnieniem przyczyn zaistniałych zmian, 
• podałam informację (na wymaganym załączniku) o szczegółowej organizacji 

indywidualnego nauczania, która zawierała: imię i nazwisko ucznia, nr i datę wydania 
orzeczenia, imię i nazwisko nauczyciela prowadzącego, kwalifikacje nauczyciela, 
tygodniową liczbę godzin dla nauczyciela (razem zaplanowano 12 godzin), 

• aneks do arkusza organizacyjnego na rok szkolny 2016/2017 został zatwierdzony przez

wójta gminy, 
• wydałam decyzję w sprawie objęcia nauczaniem indywidualnym uczennicy od 1 lutego

2017 r. do końca roku szkolnego 2016/2017 (tak jak było wskazane w orzeczeniu), 
• 1 lutego, zgodnie z tygodniowym planem nauczania indywidualnego, odbyły się 

pierwsze zajęcia w domu uczennicy. 

 

1 marca 2017 r. okazało się, że nauczyciele, których wyznaczyłam do nauczania 
indywidualnego, nie otrzymali wynagrodzenia za swoją pracę (dodatkową, za nauczanie 
indywidualne w domu uczennicy oddalonym od szkoły o 3 km). W wyjaśnieniu słownym od 
pracownika urzędu gminy (referat oświaty) otrzymałam informację, że zgodnie z istniejącym 
w gminie regulaminem wynagradzania nauczycieli takowe wynagrodzenie należy się jedynie 
nauczycielowi, który prowadzi nauczanie indywidualne ucznia posiadającego orzeczenie 
o potrzebie kształcenia specjalnego. Orzeczenie, które moja uczennica posiada, nie jest 
podstawą do naliczania nauczycielom dodatkowego wynagrodzenia. Wiem, że kwestie 
związane z nauczaniem indywidualnym regulują przepisy art. 71b ust 1a uso., więc w moim 
rozumieniu nie musi być to (koniecznie) orzeczenie o potrzebie kształcenia specjalnego.

 

Czy zgoda organu prowadzącego – zatwierdzenie aneksu arkusza organizacji roku szkolnego 
– nie jest jednoznaczna z pozwoleniem na realizację obowiązku szkolnego w formie nauczania
indywidualnego i w konsekwencji wynagradzania nauczycieli za ich pracę w warunkach 



Aby czytać dalej, potrzebujesz pełnego dostępu.
Przeglądaj wszystkie materiały w ramach abonamentu lub prenumeraty.

Korzyści:

• nielimitowany dostęp do treści,
• aktualizacje materiałów w niezbędnikach, nawet do 2 razy w tygodniu,
• e-czasopisma w nowej, wygodnej formie,
• dodatkowe materiały i wzory dokumentów do pobrania,
• dostęp do porad cenionych ekspertów i praktyków,
• zniżki na kolejne produkty, szkolenia i webinary

i znacznie więcej…

Zamów na: www.oficynamm.pl
lub skontaktuj się z nami: 800 702 902, bok@oficynamm.pl


